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Etická komise Univerzity Karlovy 

S ohledem na zásady jednání Etické komise (mlčenlivost členů během řešení podnětů) 

nemohu detailně popsat průběh práce komise. Mohu uvést, že Etická komise aktivně řeší 

podněty, které jsou jí předloženy, a snaží se co možná nejrychleji dospět k závěrům. 

Komplikovanost některých podnětů a nutnost dalšího dotazování ale tuto dobu v některých 

případech prodlužuje. Etická komise se současně snaží aktivně monitorovat situaci na univerzitě 

a v případě potřeby některé palčivé problémy prodiskuzovat a případně k nim přijmout 

stanovisko (kupř. problematika publikování v predátorských časopisech). Veřejné výstupy jsou 

uveřejněny na webových stránkách komise. V rámci jednání komise a i na jiných plénech byla 

diskutována podoba těchto veřejných výstupů a domnívám se, že do budoucna by bylo vhodné 

zvážit a prodiskutovat možné úpravy současného postupu. V případě jakýchkoli dotazů, se na 

mě samozřejmě můžete obrátit. 

 

Kolegium rektora 

 O práci kolegia rektora a o svém působení v něm se snažím pravidelně informovat a být 

k dispozici (kupř. během neformálních „studentských čtvrtků“ či během předsenátních setkání 

senátorů AS). Během zasedání kolegia rektora se vyjadřuji k jednotlivým projednávaným 

materiálům, resp. se podílím na přípravě některých z nich. Asi nejpodrobněji se věnuji 

problematice studentských aktivit a spolků (jejich podpory a organizace), oblasti e-learningu a 

Studentskému klubu Celetná. V oblasti podpory studentských aktivit a spolků došlo během 

posledního roku, dle mého názoru, k velmi pozitivnímu zpřesnění předpisů, jež je upravují. 

Výsledkem by mělo být snížení nejasností a možnost rychlejšího rozhodování o poskytnutí 

podpory. V záležitostech studentských spolků jsem také často v kontaktu s ředitelstvím KaM, 

kde se snažím zprostředkovat jednání se spolky, pokud s touto částí univerzity chtějí/potřebují 

spolupracovat. V oblasti e-elearningu došlo ke zprovoznění a rozvoji řady nástrojů – kupř. 

Streamserver, Adobe Connect či webové knihovny se čtečkami pro tablety pro zpřístupňování 

interaktivních OER materiálů. Souběžně se rozvíjí i současné e-learningové opory (400 nových 

kurzů v Moodlu, příprava přechodu na jeho novou verzi). Dále pak došlo ke zhodnocení 

současného stavu fungování antipalgiátorské kontroly závěrečných prací na UK a pracuje je na 



jejím rozvoji. Závěrem bych rád zmínil i přípravu veletrhu pracovních příležitostí ABSOLVENT 

pro studenty humanitních oborů, na jehož realizaci se angažují zástupci studentů, studentské 

spolky a také IPSC UK. 

 

Hodnotící komise AS UK 

Hodnotící komise, jež má za úkol vyhodnotit žádosti jednorázové finanční podpory 

zájmové činnosti studentů na jednotlivých fakultách, se sešla v termínech, jež jsou stanovené 

v předpisech univerzity.  Během těchto setkání probíhalo standardním způsobem hodnocení 

doručených projektů jednotlivých studentských spolků a mohu sdělit, že práce hodnotící 

komise při hodnocení „fakultních“ projektů odpovídá činnosti sociální komise AS UK při 

hodnocení „univerzitních“ projektů (někteří členové hodnotící komise jsou současně i členové 

sociální komise AS UK). Během své činnosti v hodnotící komisi jsem nebyl svědkem žádného 

jednání, jež by bylo v rozporu s předpisy či proti rozvoji studentských aktivit na fakultách UK.  

 

V Praze, 31. 5. 2016 

 

Josef Fontana 


